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Egy fontos ügy története

Beszéljünk a Szőlőskertről!
A Szőlőskert városunk egyik fejlesztendő területe. A hányatott 
sorsú településrész történetében kedvező fordulat állt be: elin
dul a fejlesztés. Ezzel egy időben - amint az választások 
környékén gyakran megesik - különböző híresztelések kaptak 
lábra. Mindezekről beszélgettünk Lendvay Endre alpol
gármester úrral.

- Miként kezdődött a Szőlőskert 
története?

- A Kertészeti Egyetemi 
Tangazdaság területének priva
tizálásakor a gazdaság budapes
ti illetőségű dolgozói és az 
Egyetem tanárai, és néhány bu
dakeszi lakos a kárpótlási tör
vény alapján szerzett itt szőlőt. 
A területben nem sok örömük 
telt. Amint azt a Hegyközség 
2002 szeptemberében kelt 
helyzetértékeléséből kiderült, 
rengeteg nehézséggel kellett 
megküzdeniük: a gyenge minő
ségű tömegbort adó zalagyön- 
gye tőkék elöregedtek, újra tele
pítésükre pedig pénz hiányában 
nem volt remény. A korábbi bo
rászati háttér szétesett, s rá
adásul a budaörsi út megnöve
kedett járműforgalma egyre na
gyobb környezetszennyezéssel 
terhelte meg a termőterüle
teket, amelyeknek aranykorona 
értéke átlagosan 42 volt. A tu
lajdonosok felmérve a helyze
tet, kezdeményezték az akkori 
városvezetésnél a kb. 22 hektá
ros terület átminősítését, hogy 
területeiket bekapcsolhassák a 
területfejlesztésbe. A Szemereki 
Zoltán akkori polgármester ve
zette önkormányzati Testület 
2002. októberében, mandátu
mának utolsó napjaiban dön
tött a Budakeszi-Szőlőskert 
Gazdasági Terület Szabályozási 
Terve elfogadásáról. Akkor sej
teni - és teszem hozzá remélni - 
lehetett, hogy végre elindul va
lami gazdasági tevékenység a 
területen.

- Ezek a magánbirtokosok 
miért és miben kérték az Önkor

mányzat segítségét?
- Közben választás volt, a 

területről pedig csak kósza hírek 
terjengtek, hogy ez is, meg az is 
próbálkozik a 65 magántulajdo
nossal egyezkedni. A tárgyalá
sok azonban rendre elakadtak. 
Több kísérlet után a tulajdonosi 
kör ráébredt a szomorú tényre, 
hogy saját erőből nem képes a 

területfejlesztésre. így a jelenle

gi ciklus második évében keres
te meg a városvezetést a ma
gántulajdonosok egy részének 
képviseletében Somlai Ferenc úr. 
Segítségünket kérte egy tőke
erős beruházó megtalálásához.

- Segíthet az Önkormányzat 
egy ilyen helyzetben?

- Hangsúlyozni szeretném, 
hogy az utaktól eltekintve ön
kormányzati tulajdon nincs a 
területen.

Ugyanakkor a városnak sem 
volt mindegy, hogy az eddig hasz- 
nosíthatatlan területek továbbra 
is parlagon maradnak vagy végül 
- az eredeti szándéknak megfele

lően - adóbevételt termelő vállal
kozások indulnak. Főként akkor, 
ha ezek képesek komoly közmű
beruházásokat is magukkal hozni, 
amelyekre nem csak a Szőlőskert
nek, hanem az egész városnak 
égető szüksége van.

Kérték, hogy segítsünk 
olyan befektetőt találni, aki 
„életre kelti” a területet. A be
fektetőnek jelentős tőkével kel
lett rendelkeznie, hogy a köz
ben átsorolás miatt felértékelt 
telkeket emelt áron meg tudja 
vásárolni a több mint 60 tulaj
donostól. Ezután végig kell vin
nie a szükséges infrastrukturális 
fejlesztéseket, hogy egy reklám
kampány után értékesíteni tud
ja a területet és így jusson a 
pénzéhez. A rendelkezésünkre 
álló kapcsolati tőkét megmoz
gatva találtunk ilyen befektetőt.

- Mi volt az Ön szerepe eb

ben?

- Büszke vagyok rá, hogy 
ismeretségi körünkből, a test
vérem révén sikerült olyan cé
get találni, amely meg tudja va
lósítani a beruházást. Elég so
kat töprengtem azon, hogy el
indulhatok-e ezen az úton, hi
szen várható volt hogy támadá
sok érhetnek miatta. Mégis 
megkértem a testvéremet, hogy 
segítsen az ügyben. A város fej
lődése szempontjából nélkü
lözhetetlen a Szőlőskert fej
lesztése. Az ügy tehát jó. Ma
gánbefektető találkozik magán
befektetővel - tehát a beruhá
zás üzleti részéből az önkor
mányzat kimarad. Az ügy tehát 
tiszta. Ezután azt a kérdést kel
lett feltennem magamnak, hogy 
a város érdekében szabad-e egy 
városi vezetőnek a személyes 
kapcsolatait felhasználnia? Mi a 
fontosabb ilyenkor: az, hogy 
gazdagodjék a város vagy az, 
hogy e döntés miatt lesznek 
majd, akik politikai érdekeiktől 
vezérelve meg fognak támadni? 
Az én válaszom ezekre a kérdé
sekre egyértelmű, amint az a 
megindult fejlesztésből is lát
szik. Válaszaim erkölcsi meg
ítélését ebben az esetben az 
Olvasóra bízom.

- Mi az oka a Szőlőskert be
ruházást ért támadásoknak?

- Úgy gondolom ezeket a 

támadásokat alapvetően egye
sek politikai ambíciója mozgatja 
- bár nem zárhatjuk ki az anya
gi érdekeltséget sem. Az ügyben 
viszonylag szűk körből elég rö
vid idő alatt különféle törvény
telenségeket sugallva több mint 
fél tucat be- és feljelentés szü
letett - nem túl sok ered
ménnyel. Persze kérdés az is, 
hogy csak „magánszorgalom
ból” valamilyen vélt igazságnak 
a védelmében vagy esetleg vala
kinek az érdekében végzik ezt a 
tevékenységet egyesek?

Sokféle érdek és gondolko
dásmód létezik. Sajnos vannak 
olyan emberek a településen, 
akik személyes ügyüknek és ér
deküknek érzik, hogy hiteltelen
né tegyenek. Erre szemléletes 
példa, az Iránytű esete, amely - 
megkérdezésem és megszólalta
tásom nélkül - azt a hazugságot 
terjeszti, hogy felügyelőbizott-
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sági tagság révén érdekelt lennék 
a fejlesztésben. A helyzet ebben 
az esetben az, hogy az általuk 
citált részvénytársaság nem vesz 
részt a Szőlőskert fejlesztésé
ben, eddigi tevékenysége egyál

talán nem érintette Budakeszit, 
nem ingatlanforgalmazással fog
lalkozik, hanem üzletviteli taná
csadással, s nem vagyok - bár 
voltam - benne felügyelő-bi
zottsági tag. A helyreigazítási 

kérelmet elküldtem az Iránytű
nek, s ha nem adnak neki helyt, 
az ügy a bíróságon folytatódik.

- Mit nyer a város a Szőlős
kert fejlesztésével?

- A legfontosabb, hogy 
mintegy 20 hektárnyi olyan gaz
dasági-kereskedelmi övezetet, 
amelyből évről-évre jelentős, 
többszázmilliónyi forint adóbe
vétel folyik be a város kasszájá
ba. Kézzel fogható nyereség lesz 
a több mint félmilliárd forint ér
tékű út és közmű beruházás, 
amely városi tulajdonba kerül, 
azután a két kialakított új cso
mópont a Budaörsi út mentén, 
az újjáépített Szőlőskert utca, 
és nem utolsó sorban a többek 
között erre a fejlesztésre való 
hivatkozással kiharcolt, a város 

egészét ellátó déli gázbetápláló 
vezeték megépítése. Eddig csak 
rendkívüli erőfeszítések és áldo
zatok árán tudtuk a város műkö
dési költségvetését egyensúly
ban tartani. Fejlesztésre csak 
hosszúlejáratú kölcsönök felvé
telével van mód. A terület „élet
re keltése” ezeket a napi filléres 
problémákat oldja meg. Ha a 
Szőlőskert sikeres lesz, nem lesz 
többé kérdés, hogy jut-e pénz a 
pedagógusok jutalmára, van-e 
pénzünk játszóteret építeni, 
utakat rendbe hozni, forgalmat 
szabályozni, parkot szépíteni, 
óvodát, iskolát bővíteni. Ezeken 
a területeken nem a „miből”, 
hanem a „mikor” lesz eztán a 
meghatározó kérdés.

Szentpály-Juhász Miklós

Napraforgó Tagozat

Egy lépéssel tovább
Szeptember 23-án délután a „Petőfi utcai iskola” néven em
legetett tagozat névadó ünnepségére a Petőfi u. 46. alatt ta
lálható impozáns sárga épületben került sor. Az iskola az 
Önkormányzat támogatásának köszönhetően ezentúl Nap
raforgó Tagozat néven működik.

Az ünnepség az iskola életének 
vetítéssel egybekötött bemu
tatásával kezdődött, a színes 
és érdekes életképeket a taní
tónők kommentálták. A nap a 
diákok osztályonkénti sorako- 
zójával kezdődik, utána követ
keznek a 20-25 perces órák, a 
gyerekek koncentrációját figye
lembe véve, majd lazításként 
játék. Az elsősök egyéni fej
lesztésével Mariann néni fog
lalkozik, Eszti néni osztályában 
kooperatív tanulás folyik. Meg
figyelhető, hogy egy osztályba 
nem egy korcsoportba tartozó 
gyerekek járnak, így Edit néni 
diákjai is 2-8. osztályos korúak 
Mivel az itt tanulók egy része 
értelmileg korlátozott és maga
tartásbeli problémák is adód
nak, az egyéni foglalkoztatás 
elkerülhetetlen. Joli néni szin- 
tetizátoros énekóráiért minden 
gyerek nagyon lelkesedik. A 
testnevelés óra a diákokat álta
lánosan jellemző sok energia 
levezetésére igen hasznos, eb
ben segít egy másik szaktanár, 
János bácsi.

Általános gyakorlat, hogy a 

napot osztályfőnöki óra indítja, 
ahol idén közös játékot tanul
nak. Pozitív tapasztalat, hogy 

az ügyetlenebb kisebbeket a na
gyobbak gyakran segítik. A kö
zös reggeli elengedhetetlen, mi
vel sajnálatos tapasztalat, hogy 
nem minden gyerek eszik ott
hon. Nagy kirándulásra évente 
egyszer megy az iskola. Sporto
lási lehetőségként a gyógylo- 
vaglás nagy népszerűségnek ör
vend, emellett évvégén intenzív 
úszásoktatás is van.

Az itt végzett diákok to
vábbtanulásáról az iskola gon
doskodik: minden diákot speciá
lis szakiskolába iratnak be. A 
szakmák elvégzése után azon
ban sajnos nem mindenki tud 
elhelyezkedni.

A beszámoló után többen 
megköszönték az itt dolgozó 
tanítónők odaadását és szerete- 
tét, amellyel a gyerekekhez for
dulnak. A bővítésnek köszön
hetően jelenleg 4 tanterem, 
ebédlő, tornaterem és udvari já
tékok állnak a tanulók rendelke
zésére. Az intézmény a Széche
nyi Általános Iskola kihelyezett 

részlege volt, most viszont Ba- 
laskóné Bechtold Mariann sze
mélyében saját tagozatvezetője 
van. Az itt dolgozók 6 fős kö
zösségét főleg gyógypedagógu
sok alkotják.

A megnyitó résztvevőit ez
után megvendégelték, a hangu
lat kellemes és családias volt 
mindvégig. A gyerekek alkotása

it szemlélve magam is megbizo
nyosodhattam afelől, hogy 
ügyesek és tehetségesek.

Sz. Vera


